

Senior management of WOQOD recognizes that our activities and operations require an established and planned management process that identifies potential impacts that threaten WOQOD and provides for the availability of business processes and resources in order to ensure the continued achievement of the organization. We are committed to upholding the necessary business continuity requirements of all our stakeholders within our operations and through the delivery of our services, as well as committing to continually monitor and improve the system as necessary.

WOQOD has adopted and developed Business Continuity Management Systems (BCMS) to effectively meet its strategic, operational, contractual, and legal requirements and to ensure business continuity in case of any disruptions.

WOQOD management is committed to ensuring that:

- Business continuity plans are developed and maintained.
- Regulatory and legislative requirements are met.
- BCMS is effectively implemented as a critical component of successful corporate governance.
- Proactive plans are adopted to ensure critical business processes recover and continue should a serious disruption occur.
- Adequate investment in time, capital, tools and techniques to ensure BCMS is a fully embedded business management process.
- All staff, particularly BCM champions with advisory and decision-making responsibilities, will be trained on the requisite skills.
- Appropriate resources are allocated in order to implement, operate, and review an effective Business Continuity Management System.
- All stakeholders are responsible for the implementation of respective BCMS policies and procedures within their area of operation and oversee adherence by their team members.

WOQOD management acknowledges the need for continual improvement and has introduced various methods to ensure that effectiveness and continual improvement of the processes are achieved.

WOQOD shall ensure that the review of the Business Continuity Management System Policy and related documents is performed at least on a regular basis or when significant changes occur to ensure suitability, adequacy, and effectiveness of the BCMS framework.

إدراكاً من الإدارة العليا لوقود بأن استدامة أنشطتها وعملياتها تستلزم تطوير وتطبيق نظام إدارة أعمال مؤسس ومدروس لأجل التعرف على العقبات والمعوقات والمخاطر المحتملة التي تهدد مسيرة الشركة، بفضل احتوائه على الأنظمة والإجراءات المنظمة لإدارة العمل والموارد، بما يضمن سلاسة وديمومة الإنجازات بالشركة، فنؤكد التزامنا بدعم وتوفير جميع متطلبات استدامة أعمالنا وخدماتنا، لأجل الوفاء بمتطلبات أصحاب المصلحة، كما نؤكد التزامنا بالمراقبة المتواصلة لأجل تطوير وتحسين النظام.

وقد قامت وقود بتطوير نظام إدارة استمرارية الأعمال للوفاء بمتطلباتها الإستراتيجية والتشغيلية والتعاقدية والقانونية بشكل فعال لضمان استمرارية الأعمال في حالة حدوث أي خلل أو اضطراب.

تلتزم إدارة وقود بضمان ما يلي:

- تطوير خطط استمرارية الأعمال والمحافظة عليها.
- استيفاء المتطلبات التنظيمية والتشريعية.
- تطبيق نظام إدارة استمرارية الأعمال بشكل فعال كعنصر حاسم في حوكمة الشركات الناجحة.
- اعتماد خطط استباقية لضمان استعادة أداء العمليات والأعمال والأنظمة الهامة بالشركة واستمراريته في حالة حدوث خلل/اضطراب خطير.
- الاستثمار الكافي في الوقت ورأس المال ووسائل وأساليب العمل لضمان أن يكون نظام إدارة استمرارية الأعمال شاملاً ومتكاملاً وكافياً للوفاء بجميع متطلبات إدارة الأعمال بالشركة.
- تدريب جميع الموظفين، وخاصة الموظفين المخصصين لشؤون نظام إدارة استمرارية الأعمال الذين لديهم مسؤوليات استشارية وفي صنع القرار، على المهارات المطلوبة.
- تخصيص الموارد المناسبة من أجل تنفيذ وتشغيل ومراجعة نظام فعال لإدارة استمرارية الأعمال.
- تحمل أصحاب المصالح مسؤولية تنفيذ سياسات وإجراءات نظام إدارة استمرارية الأعمال ذات الصلة ضمن مناطق عملياتهم، مع الإشراف على التزام أعضاء الفرق التابعة لهم بذلك.

تؤكد إدارة وقود على ضرورة التحسين المستمر في الأداء، ولأجل ذلك قامت بإدخال طرق وأساليب مختلفة لضمان تحقيق الفعالية والترفع المستمر لأداء العمليات.

كما تؤكد على إجراء مراجعة سياسة نظام إدارة استمرارية الأعمال والوثائق ذات الصلة بشكل منتظم أو عند حدوث تغييرات كبيرة، لضمان ملاءمة وكفاية وفعالية إطار نظام إدارة استمرارية الأعمال.

سعد راشد المهدي
الرئيس التنفيذي والعضو المنتدب
Saad Rashid Al-Muhannadi
MD & CEO